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(folytatás az 1. oldalról)
Mégis aggodalmát fejezte 

ki a turizmusra gyakorolt ha-
tása miatt, mert mint mondta, 
maga az elnevezés, melyben 
szerepel a „szennyvíz” szó, ri-
asztó lehet, negatív reklámként 
hat. Határozottan állást foglalt 
amellett, hogy fel kell tárni és 
megszüntetni a holtág szennye-
ző forrásait, melyek között nya-
ralók szennyvize is szerepel. 
Véleménye szerint ötleteket, 
javaslatokat kell adni a Galli-
coopnak a tisztított szennyvíz 
elhelyezésére. Szerinte  – ha 
tényleg olyan jó a minősége en-
nek a víznek –  akár öntözésre 
is fel lehet használni.

A holtág 926 négyzetkilomé-
teres vízgyűjtő területének fel-
mérését végző Kakukk Csaba 
a Haltenyésztési és Öntözési 
Kutató Intézet képviseletében 
megerősítette, hogy a Holt-Kö-
rös komoly terhelésnek van ki-
téve. A szennyező és potenci-
ális szennyező források között 
nem csak a területen elhelyez-
kedő 5 szennyvíztelepet emlí-
tette, hanem a halas vállalko-
zásokat, a műtrágya lerakókat, 
a rizstelepeket, állattartó tele-

peket, dögtelepeket, egyebe-
ket. Beszámolt róla, hogy csak 
a holtág kisvízkörén 120 olyan 
helyet tártak fel, ahol az üdülő-
tulajdonosok illegálisan vezetik 
a holtágba a szennyvizet. 

A holtág különböző hasz-
nosítási funkcióira emlékez-
tetett Mihály István, aki a vá-
rosszépítő egyesületet képvi-
selte. Ezek más-más igényeket 
támasztanak a holtággal, nem 
lehet mindegyiknek egyformán 
megfelelni. Óvva intett attól, 
hogy egyetlen „hunyót” tegye-
nek felelőssé a Holt-Körös mi-
nőségéért, érezze mindenki a 
saját felelősségét abban, hogy a 
holtág a jövőben is betölthesse 
a neki szánt szerepeket.

Szintén ezen a véleményen 
volt Hetényi István a Körös-
szögi Kht. vezetője, a város 
képviselő-testülete Idegenfor-
galmi Bizottságának elnöke. 
Tájékoztatott, hogy folynak a 
tárgyalások az önkormányzat 
és a Gallicoop között arról, mi-
ként lehetne az üzem tisztított 
szennyvízét az élő Körösbe jut-
tatni. Ő maga bizonyos abban, 
hogy megtalálják a legmeg-
felelőbb megoldást. A húsfel-

dolgozó üzem korszerű szen-
nyvíztisztító beruházását mél-
tánylandó lépésnek tekinti. Ő is 
sürgette, hogy derítsék fel, kik, 
milyen módon szennyezik a 
holtágat, és kifejtette: A holtág 
ügyében nem összerúgásra, ha-
nem összefogásra van szükség.

A fórumon való részvétel le-
hetőségét kérő Erdélyi István 
a Gallicoop Zrt. vezetője az-
zal kezdte mondandóját, hogy 
a beruházással a nyári csator-
nabűz megszüntetése volt a cél-
juk. Ezen kívül szerettek volna 
függetlenedni a városi szenny-
vízhálózattól, mivel az egyre 
emelkedő csatornadíjak nega-
tívan befolyásolták a cég ver-
senyképességét. Elmondta, 
a beruházást, annak engedé-
lyeztetését mindenben a törvé-
nyi előírásoknak megfelelően, 
a kellő engedélyek birtokában 
bonyolították. Beszámolt arról, 
hogy az eddigi mérések alap-
ján az állapítható meg, hogy 
az általuk a Cigányérbe bocsá-
tott tisztított szennyvíz javítja 
a csatorna vizének minőségét. 
Ennek ellenére keresik a meg-
oldást a tisztított szennyvíznek 
az élő Körösbe vezetésére. El-

gondolkodtatónak tartotta a fó-
rumon felmerült öntözési hasz-
nosítási lehetőséget és elmond-
ta, ezen kívül jelenleg két al-
ternatíva mutatkozik. Vagy a 
várost megkerülő nyomóveze-
téken juttatják a szennyvízte-
lepig a tisztított szennyvizet, 
vagy – ami sokkal olcsóbb lehet 
– a Barex használt termálvíz el-
vezetésre szolgáló nyílt csator-
nájába juttatják. Ez a csator-
na az élő körösbe torkollik. A 
terv kivitelezéshez 6-800 mé-
ternyi nyomóvezeték megépíté-
se szükséges. A vezérigazgató 
ezúttal is invitált minden aggó-
dó érdeklődőt, hogy látogassa-
nak el az új szennyvíztisztító 
telepükre, s győződjenek meg 
személyesen arról, mire képes 
ez a rendszer. 

Gaál Sándor köszönettel vet-
te a meghívást és megígérte, 
hogy élni fognak vele. A fóru-
mon elhangzottakat összefog-
lalva megismételte, egyesüle-
tük az engedélyező hatóságot 
marasztalja el döntése miatt, 
és közölte azt is, hogy a holtág 
hasznosító társulat a nyilatko-
zatát fenntartja.

K.Zs.

Nem összerúgásra, hanem összefogásra van szükség

Dátumok ritka találkozásá-
nak volt időpontja 2008. áp-
rilis 11-e. 2008 a Biblia éve, 
mondta Ribár János esperes úr 
a megnyitóbeszédében, április 
11. napján pedig József Attila 
és Márai Sándor születésnap-
járól emlékezett meg a Benka 
Gyula Evangélikus Általános 
Iskola az Ótemplom falai kö-
zött. Természetesen közeli dá-
tum az intézmény névadójának 
Benka Gyula születésnapjának 

is az ideje, ezen túlmenően ta-
vasz árad minden ágról. Az Úr 
különleges humorának titulál-
ta ezt az esperes úr, mely ily 

módon a legalkalmasabb idő-
pontjává vált az új kikelet és a 
költészet napjának köszöntésé-
re. Molnár Istvánné igazgatónő 
üdvözölte a megjelent szülők, 
gyerekek és a nevelőtestület 
tagjai mellett Domokos László 
országgyűlési képviselőt, Ba-
bák Mihály polgármestert és 
Szakács Mihályné dr. nyugal-
mazott főiskolai intézményve-
zetőt. Az alsó tagozatosok mű-
sorában cseppnyi gyermekek 

szavaltak a természet ébredésé-
ről. Énekkel, furulyaszóval szí-
nesítették műsorukat. A 7. osz-
tály József Attiláról szóló elő-

adásával a költészet napját volt 
hivatott ünnepelni, majd Hanzó 
Ildikó és Kántor Zsolt szarvasi 
költők versei hangzottak el. A 
tanári kar kamarakórusának vi-
dám előadása után az igazgató-
nő elárulta, hogy számos érde-
me miatt ki kapja idén a Benka 
Gyula Díjat. 8 év kitűnő tanul-
mányi eredménye, 27 tantár-
gyi kitűnő évvégi eredménye, 
a Megyei Liszt hangverseny 2. 
helyezettje, a 2005-ös Országos 

Hittan verseny 2. helyezettje, a 
Diákolimpiai megyei 4. helye-
zett, az országos Hipp-Happ 
verseny 7. helyezettje, a kör-

nyezetismereti területi verseny 
3. helyezettje, az énekverseny 
ezüstérmese az iskolaújság 
szerkesztője, csendes, szerény, 
elkötelezett tanuló aki példaér-
tékű, talán túl aktív személyé-
vel kiérdemelte az elismerést: 
Sinka Tünde. A Benka Gyula 
Díj átadása után a felsősök dala 
zárta a vidám tavaszköszöntő 
műsort. Az alsósok verse közül 
egy rím még most is a fülem-
ben cseng: „Jaj de aranyos gye-

rek, már korán reggel nevet, ha 
mi is így teszünk, boldogabbak 
lehetünk” 

- Maya - 

Az Úr humora a Benka Gálán


